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Tájékoztató 
az elmúlt időszak fontosabb eseményeiről 

 

 

 

November 11-én ünnepélyes keretek között leplezték le a Pápai Tankerületi 

Központ udvarán Ternyei Sarudy Ottó, egykori tankerületi főigazgató domborművét. 

A rendezvényen Egyházi Andrea tankerületi igazgató köszöntőjében áttekintette azt a 

gazdag életművet, amit a polgári iskolai tanító végig járt, míg az Állami Tanítóképző 

vezetője lett, majd pedig tankerületi főigazgató. Az emléktábla leleplezésekor dr. 

Kovács Zoltán országgyűlési képviselő és Grőber Attila polgármester mondtak 

beszédet. A programot a Vajda Márta EGYMI és a Bartók Béla Zeneiskola 

növendékeinek műsora színesítette. 

 

November 12-én a Magyar Atlanti Tanács és a Honvéd Bajtársi Klub Pápa 

szervezésében a NATO 75 éves címmel tartottak előadást a Jókai Mór Városi 

Könyvtárban. A programon dr. Kaiser Ferenc, a Nemzeti Közszolgálati Egyetem 

egyetemi docense beszélt a háború és béke kérdéseiről, az orosz-ukrán háborúról, 

Izrael-Palesztina és Irán harcáról, valamint a Kína és Tajvan között fennálló 

konfliktusról. Az eseményen Grőber Attila polgármester és Vadász Krisztina 

alpolgármester volt jelen. 

 

November 13-án az Ordo Militaris Teutonicus lovagrend képviselői tettek 

hivatalos látogatást a Városházán. Grőber Attila polgármestert Klaus Blos, a 

lovagrend nagymestere, dr. Áldozó Tamás, a Magyarországi Rendtartomány 

kormányzója és Völfinger Béla, a rendtartomány nagykövete kereste fel, látogatásuk 

célja a Teuton lovagrend és a város közötti további kapcsolat egyeztetése volt. A 

találkozón Klaus Blos ismertette a városvezetővel a lovagrend tevékenységét és a két 

szervezet három évtizedes kapcsolatának eredményeit. Dr. Áldozó Tamás arról 

tájékoztatta a polgármestert, hogy a lovagrend ezt a kapcsolatot a továbbiakban is 

szeretné fenntartani: évente 5-6 alkalommal érkezhet városunkba – 

szállítmányonként 20-25 millió Ft értékű adomány -, mely jelentős segítséget nyújt a 

pápai kisgyermekes családoknak. A kormányzó arról is informálta Grőber Attilát, 

hogy a nagy értékű adomány Pápára szállításában várják az önkormányzat 

partnerségét az elmúlt évtizedek gyakorlata alapján. A városvezető az együttműködés 

folytatásáról és a felmerülő szállítási költségek fedezéséről biztosította a rend vezetőit. 
 

November 14-én tartotta soron következő közgyűlését a Kisvárosok Szövetsége 

Demjénben. Az ülésen az alábbi napirendeket tárgyalták meg a jelenlévők: 

1. Beszámoló az előző Közgyűlés óta eltelt időszakról. 

2. Tisztújítás 

3. Alapszabály módosítása 

4. Egyebek 

A Közgyűlésen Grőber Attila polgármester vett részt. 

 

November 15-én a Szociális Munka Napja alkalmából ünnepi 

munkaértekezletet tartottak a Pápai Család- és Gyermekjóléti Központ és Szolgálat 

Pápa, Anna tér 15. sz. alatti telephelyén. Elsőként Volstrommer Henriett szakmai 

vezető mondott ünnepi köszöntőt, majd Vadász Krisztina alpolgármester szólt az 

egybegyűltekhez és fejezte ki köszönetét a munkatársaknak a szociális szféra 

területén végzett munkájukért. Ezután Müller Bernadett mb. intézményegység-vezető 

tartott beszámolót a 2024. év munkájáról. Az ünnepi alkalmat a Pápai Musical Stúdió 
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Junior csoportjának előadása tette színesebbé. A program kötetlen beszélgetéssel és 

ünnepi vacsorával zárult. 

 

Ezen a napon immár harmadik alkalommal hozott nagy értékű adományt 

városunkba a Teuton Lovagrend, ezúttal összesen 18 raklapnyi élelem érkezett a 

Fiumei utcai raktárépülethez, ahol a Család- és Gyermekjóléti Szolgálat, valamint a 

Pápai Városfejlesztő Társaság Kft. munkatársai várták az újabb szállítmányt. Az 

adomány ezúttal főként készételt és gyümölcspürét tartalmazott. A szállítmány 

átvételében a szolgálat munkatársait Vadász Krisztina alpolgármester is segítette, aki 

örömét fejezte ki az adományért. A kamionon mintegy 8,5 tonnányi rakomány volt, 

ennek közel 80 százaléka maradt Pápán.  

 

November 20-án tartották a Települési Önkormányzatok Országos Szövetsége 

által szervezett vármegyei fórumsorozat Veszprém vármegyét érintő programját 

Nemesvámoson. A TÖOSZ a 2024. június 9-ei általános önkormányzati választásokat 

követően rendezi meg valamennyi vármegyét érintő polgármesteri fórumait. Az 

általános önkormányzati választásokat és az új képviselőtestületek megalakulását 

követően valamennyi vármegyében tisztújításra – tagozatvezető, tagozatvezető-

helyettes és küldöttek választására – kerül sor, ezért vámegyei fórumsorozatot 

tartanak 2024. november 6-a és 2025. február 5-e között. A vármegyei 

küldöttválasztásokat követően 2025. március hónapban kerül sor a TÖOSZ tisztújító 

Küldöttgyűlésének megtartására. A Veszprém Vármegyei Tagozati Polgármesteri 

Fórumának levezető elnöke dr. Gyergyák Ferenc főtitkár volt. A résztvevőket 

Sövényházi Balázs, Nemesvámos Község Önkormányzatának polgármestere és dr. 

Hanusi Péter, a TÖOSZ mb. elnöke köszöntötte. A rendezvényen az alábbi 

témakörökben hangzottak el előadások: 

- Tájékoztató a TÖOSZ tevékenységéről  

Előadó: dr. Hanusi Péter mb. elnök, TÖOSZ  

- Testvérvárosi kapcsolatok fejlesztése – módszertan települési 

önkormányzatok számára workshop  

Tréner: Kolin-Sabján Katalin nemzetközi titkár, TÖOSZ  

- Partnerségben az önkormányzatokkal – REWIN utalványok 

munkavállalóknak és szociálisan rászorulóknak  

Előadó: Patakfalvy Andrea közszférás kereskedelmi tanácsadó, REWIN 

          Magyarország Kft.  

- A Royal-Kert Kft. termékkínálata  

Előadó: Dióssy Péter kereskedelmi igazgató, Royal-Kert Kft.  

- Vármegyei tagozati tisztújítás (tagozatvezető, tagozatvezető-helyettes és 

küldöttek választása)  

Levezető elnök: dr. Gyergyák Ferenc főtitkár, TÖOSZ 

 

Ezen a napon tartotta soron következő ülését a Pápai Német Nemzetiségi 

Önkormányzat. A képviselők idei utolsó ülésükön megszavazták a 2024. évi 

költségvetéséről szóló 2/2024. (II.13.) PNNÖ határozat módosítását. Erre azért volt 

szükség, mert támogatást nyújtottak a Pápai Petőfi Sándor Gimnáziumban működő 

német nemzetiségi tagozat Márton-napi programjához. A második napirendi pontban 

döntés született a Pápai Petőfi Sándor Gimnáziumban folyó nemzetiségi oktatás 

támogatásáról. Ezt követően Bakos Adél elnökhelyettes értékelte a 2024. évi járási 

szépkiejtési versenyt, melyet november elején tartottak a Munkácsy iskolában. A 

képviselők döntöttek a 2024. évi téli ünnepek kapcsán lebonyolítandó programokról, 

valamint a PNNÖ képviselőtestületének 2024. II. félévi tiszteletdíjáról. Egyhangúan 

elfogadták továbbá a 2025. évi munkatervet, valamint jóváhagyták a 2025.évi belső 

ellenőrzési tervet. A közmeghallgatás résztvevőit Pillerné Fódi Ilona elnök tájékoztatta 
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az idei esztendő eseményeiről, elvégzett feladatairól, majd megtekintették a Hontalan 

című, a német kitelepítésről szóló filmet. Az ülésen jelen volt dr. Nagy Krisztina jegyző. 

 

November 22-én rendezték meg a 31. Virágos Magyarország környezetszépítő 

verseny ünnepélyes díjátadó gáláját Budapesten. Magyarország legrégebbi 

környezetszépítő versenyének fókuszában 2024-ben is a fenntartható 

környezetszépítés és a közösségépítés állt. A verseny sikeresen mozgósította a hazai 

önkormányzatokat és a határon túli magyarlakta településeket, a kisebb falvaktól 

kezdve a nagyvárosokon át a budapesti kerületekig. Idén is több mint 400 pályázat 

érkezett a nevező települések részéről. A kertész- és tájépítész mérnökökből, 

várostervezőkből és turisztikai szakemberekből álló önkéntes szakmai zsűri 

értékelése nyomán idén közel 80 szakmai elismerést vehettek át a díjakat felajánló 

minisztériumok és szakmai szervezetek képviselőitől a települések vezetői. Pápa is 

évről-évre megméreti magát a Virágos Magyarország versenyen. A díjkiosztó 

ünnepségről városunk sem tért haza üres kézzel, településünk a kiemelkedő 

településszépítési és fenntartási munkáért a Magyar Díszkertészek Szakmaközi 

Szervezetének díját kapta meg. Az ezzel járó oklevelet és 200.000,-Ft összegű 

pénzjutalmat Németh Kornél, a Pápai Városfejlesztő Társaság Kft. városi főkertésze 

vette át. 

 

Ezen a napon a Nehéz Légi-szállító Ezred tartott vacsorával egybekötött 

hálaadás napi rendezvényt az MH 47. Bázisrepülőtéren. Az eseményen Jason T. Mills 

ezredes, parancsnok meghívására Grőber Attila polgármester volt jelen. 
 

November 23-án a szépkorúakat köszöntötték Tapolcafőn. A településrész 

tanácsadó testülete a művelődési házba várta az ünnepelteket, ahol a megjelenteket 

Zsegraics Gyula önkormányzati képviselő, a tanácsadó testület elnöke köszöntötte.  

A köszöntő után a tapolcafői óvodások mondókákkal, versekkel, vidám dalokkal 

tarkított műsorát nagy tapssal köszönték meg az ünnepeltek. Ezt követően Grőber 

Attila polgármester, Miklós Csongor református lelkész és Pályi Gábor római 

katolikus plébános szóltak az egybegyűltekhez. A rendezvény résztvevői ezután Kiss 

Zoltán tolmácsolásában Weöres Sándor Fű, fa, füst című versét hallhatták. Dr. 

Kovács Zoltán országgyűlési képviselő köszöntőjét követően a pápai kötődésű Pékné 

Orbán Julianna vezette Gyenesdiási Dalárda szórakoztatta a hallgatóságot. A 

szervezők a rendezvény résztvevőit finom falatokkal és zamatos borokkal látták 

vendégül. A tapolcafői szépkorúak baráti beszélgetéssel és közös dalolással zárták a 

programot. 

 

November 25-én a Városi Rendőrkapitányság adott otthont a Járási 

Közbiztonsági Egyeztető Fórum ez évi ülésének. A fórumon a meghívott települések 

polgármestereit Rausz István r. ezredes, rendőrségi főtanácsos, kapitányságvezető 

tájékoztatta a 2024. évi járási közbiztonsági és közlekedésbiztonsági helyzetről. Ezen 

kívül a jelenlévők a társszervek képviselőivel együtt megvitatták a 2025. évi 

célkitűzéseiket és olyan javaslatokat, feladatokat fogalmaztak meg, amelyek 

hozzájárulnak a településeken élők biztonságérzetének és életminőségük javításához, 

valamint a közlekedésbiztonság fejlesztéséhez. A fórumon Grőber Attila polgármester 

vett részt. 

 

Ezen a napon az OTP Bank Dunántúli Régiójának szervezésében ünnepi 

rendezvényt tartottak a 2024. évi Takarékossági Világnap alkalmából. A Győri 

Nemzeti Színházban megjelent vendégeket Németh József ügyvezető igazgató 

köszöntötte, majd Geszti Péter és Váczi Eszter lépett fel és adott elő nagy sikerű 
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koncertet. Az eseményen Grőber Attila polgármester, dr. Nagy Krisztina jegyző és 

Szalai Krisztina gazdasági osztályvezető vett részt. 

 

November 26-án tartotta soron következő ülését a Pápa Városi Cigány 

Nemzetiségi Önkormányzat. Az ülésen a képviselők egyhangú szavazással 

módosították a PVCNÖ 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II.13.) PVCNÖ 

határozatot, majd döntöttek a 2024. évben még lebonyolítandó programokról. Ezt 

követően elfogadták a testület 2025. évi munkatervét és jóváhagyták a 2025. évi belső 

ellenőrzési tervet. Az ülés közmeghallgatással zárult. 

 

 

 

 
 

 

 

 


